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Thema: Armoede, schulden, laaggeletterdheid
Inhoudsopgave:

Vragen en antwoorden tijdens informatiemarkt

Vragen en antwoorden uit iBabs

Vragen en antwoorden tijdens informatiemarkt
Fractie Blz Vraag Antwoord

CDA  We zijn benieuwd naar hoeveel werk er 
ligt voor Caparis vanuit Heerenveen. 
Hoeveel laten we door Caparis uitvoeren?

Aantallen WSW zijn bekend, dik 300. Er is voor 150.000 Euro aan re-integratie 
trajecten ingekocht; dit is voor 5 jaar gegarandeerd ingekocht (in totaal is er 1 
miljoen voor re-integratie). Daarnaast zijn er andere activiteiten: Green Team voert 
bijv. activiteiten uit in Skoatterwâld. Mensen toe leiden naar direct werk wordt met 
Caparis gedaan. Beschut werk wordt door Caparis gedaan. Er is goed contact met 
Stream, bijvoorbeeld kijken naar samenwerking met wijkteams. In het 
uitvoeringsprogramma werk worden de projecten genoemd, daarin staat een 
totaaloverzicht. 

CDA  Armoede en laaggeletterdheid. Deze 
mensen zijn kwetsbaar in deze periode. 
Neemt de armoede zichtbaar toe? Zijn er 
gevolgen?

Qua mensen in de uitkering: begin dit jaar 1200, nu op 1290. Dat zijn er bijna 100 
meer. Financieel is daar compensatie voor ontvangen van het rijk, dus nu quitte. 
Groei gaat gestaag. TOZO 1 aanvragen zijn er boven de 1000 gedaan en TOZO 2 zijn 
er 400 aanvragen gedaan. TOZO 3 komt eraan. We komen nu financieel redelijk uit 
met de compensatie van het rijk. Als er ondernemers bij komen in de bijstand dan 
wordt het een ander verhaal. Misschien stilte voor de storm nu?

CDA  Hoe zit het met de indicatoren bij re-
integratie voorzieningen. Dit is in 
Heerenveen 156, gemiddeld landelijk is 
dit 205. Dat is gemiddeld in NL 30% 
meer, waar zit het verschil in?

Dit zegt iets over extern ingekochte re-integratie voorzieningen bij anderen. 
Heerenveen doet dit zelf. Bij de andere gemeenten wordt bijv. Jobcoaching door een 
externe gedaan. Omdat wij dat zelf doen, voeren we dat niet op.
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CDA  Uitkeringsgerechtigden naar werk: 
Waardoor lukt het niet om op landelijk 
gemiddelde te komen?

De arbeidsmarktstructuur is zwakker. Er is werkgelegenheid, maar niet alle mensen 
kunnen dit. We vergelijken ons bijv. met Smallingerland en dan scheelt dat niets. Op 
https://www.waarstaatjegemeente.nl kan dit vergeleken worden.

CU 30 Wat gaan we hiervoor doen: ”Welke 
stimulans gaan wij jongeren bieden 
om weer naar school te gaan? Is er 
voldoende geschikt Werk om aan de slag 
te gaan met het uitvoeringsprogramma?

Via Fryslan Werkt! wordt provinciaal samen met scholen veel gedaan om jongeren 
naar school/ stage etc. te krijgen. En er vinden loopbaangesprekken plaats. We zien 
nu ook jongeren die weer naar school gaan vanuit de WW/bijstand. De kansberoepen 
worden in kaart gebracht en via die route worden jongeren ook gestimuleerd en 
gemotiveerd.

CU  Wat is er nodig voor preventief 
budgetbeheer? Financiën, kennis, 
netwerk?

Dit allemaal. Preventief budgetbeheer doen de schuldhulpverleners. Daar is enorm 
veel behoefte aan. De gemeente helpt zelf mensen, met budgettering. Dat is 
succesvol voor mensen die dat zelf niet kunnen en het zelf ook niet meer kunnen 
leren. Na evaluatie willen we dit graag uitbreiden. We zijn blij dat we dit kunnen 
inzetten, het biedt mensen duidelijkheid, structuur en rust. Mensen die nog coachbaar 
zijn, daar wordt een budgetmaatje op gezet van Caleidoscoop. Er is via de Meitinkers 
en schuldhulpverleners goed in beeld wie geholpen kunnen worden.

CU  Hoe zit het met armoede, schulden, 
laaggeletterdheid?

Het uitvoeringsprogramma komt in december naar de raad. Meitinker is waardevol als 
aanspreekpunt.

CU  Hoe zit het met collectief 
schuldregelen?

Het is een pilot en nog niet overal ingezet. Er zijn veel ontwikkelingen gaande op dit 
vlak. Alles boven tafel krijgen qua schulden bij mensen is het probleem.

CU  Komt de gemeente ook mensen tegen in 
de bijstand die niet alle acties 
uitgevoerd hebben en daardoor 
misschien een uitkering mislopen?

De gemeente krijgt een maand voordat mensen uit de WW in de bijstand komen een 
bericht, dan wordt er persoonlijk contact opgenomen. En worden er samen 
formulieren ingevuld als dat nodig is. Bij statushouders wordt dit sowieso persoonlijk 
gedaan, met een tolk erbij.

CU  Krijgen mensen in de bijstand een extra 
financiële bijdrage / compensatie als zij 
bijvoorbeeld naar school willen?

Studiefinanciering is de voorliggende voorziening. Soms wordt er ingezet op 
compensatie, er wordt dan voorkomen dat er een terugval in inkomen is. Dit wordt 
per situatie bekeken, maatwerk.

CU  Heeft de Barones genoeg mensen om 
mensen met een zorgvraag te helpen?

Er is een groep armoedebeleid. Sowieso komt deze groep 4 keer per jaar bij elkaar en 
is er contact met alle organisaties en instanties die zich inzetten voor armoede. De 
gemeente brengt de verbinding. Maar er is ook tussendoor contact met organisaties 
zoals de Barones. Er worden cursussen gegeven bij de Barones, er is regelmatig 
contact. De Barones helpt heel veel mensen, zijn laagdrempelig. De coördinator op de 

https://www.waarstaatjegemeente.nl/
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vrijwilligers wordt via een subsidie door de gemeente betaald, het werk van de 
Barones helpt de gemeente namelijk ook.

CU  Oudere vrijwilligers en corona - zijn 
er genoeg vrijwilligers nog?

Dit gaat tot nu toe goed, er wordt door de gemeente geadviseerd als het gaat om 
bescherming tegen corona. Punt van zorg is oudere vrijwilligers en het aantrekken 
van vrijwilligers en diversiteit. Dit is een opgave voor de toekomst.

D66  Gebiedsgericht aanpak; opvoeden en 
opgroeien, psychologische problemen 
etc. Het onderwijs komt nergens terug, 
terwijl jullie wel een pact willen sluiten 
met het onderwijs.   

Samen met het onderwijs hebben we meerdere bijeenkomsten georganiseerd om op 
dit onderwerp naar elkaar toe te komen. Dit heeft geresulteerd in een knooppunt met 
de ondernemerskring. Bij deze bijeenkomsten kunnen jongeren ook aanhaken. Ook 
zitten we met Friesland werkt af en toe bij elkaar waar zaken besproken worden waar 
alle partijen belang bij hebben. Belangrijke thema’s worden in deze overleggen 
besproken.

D66 31 Op pagina 31 staat: 15 % van de 
huishoudens leeft onder de armoede 
grens en vervolgens gaat het over 
werkende armen, zijn dat verschillende 
doelgroepen of is dat dezelfde doelgroep?

Daar zit een overlap in. We kunnen dat wel uitsplitsen maar dat hebben we niet 
gedaan. De cijfers gaan over de volledige groep. 

D66  Vervolgens staat er dat jullie meer 
mensen willen helpen die moeite hebben 
met lezen en schrijven 
(laaggeletterdheid). Hoeveel meer 
bedoelen jullie dan?

Dat is moeilijk om concreet aan te geven, we hebben laaggeletterdheid onderdeel 
gemaakt van aanpak armoede en schulden. Daardoor kunnen we die mensen goed 
benaderen en nagaan waar ze tegen aanlopen. Omdat laaggeletterdheid heel breed 
is, is het lastig om hier cijfers aan te koppelen. We gaan wel proberen dit meer te 
monitoren

D66  Jullie hebben het ook over het 
herschrijven van beschikkingen en 
brieven en de budgetgids 
(laaggeletterdheid). Zijn dat brieven 
waarvan jullie vooral zelf vinden dat ze te 
ingewikkeld zijn of is dit ook waar de 
doelgroep tegen aanloopt?

Hier gaat het om beide, we willen als gemeente het duidelijker maken voor mensen. 
Dit laten we ook checken door deskundigen. We brengen het ook in bij andere 
partijen. 
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GL  Wat we willen doen richting 
laaggeletterdheid is voornamelijk het 
aanbieden van beter begrijpbare 
informatie en niet zo zeer het 
verminderen van laaggeletterdheid zelf, 
klopt dat

Het gaat om allebei. Het aanpassen van de communicatie is een manier om de 
doelgroep beter te bereiken. Zo aanbieden dat mensen het snappen. Maar onze 
aanpak is ook gericht op het verbeteren van laaggeletterdheid bij mensen. Mensen 
helpen zelfredzamer te worden. We spelen in op de behoefte van de mensen. 

GL  Eerder heb ik ergens gelezen dat13% 
laaggeletterd is en 11% daarvan heeft 
niet de capaciteit om dit te verbeteren. 
Slechts voor 2% van de doelgroep kan 
iets gedaan worden.

We hebben het niet over de analfabeten die niet kunnen lezen of schrijven. Die 13 % 
is alsnog erg divers, de problematiek is per individu anders. De ene heeft moeite met 
taal de andere met rekenen. De cijfers zijn lastig te gebruiken omdat het heel breed 
is.  Voor ons gaat het meer om waar de mensen tegen aanlopen. Basisvaardigheden 
hoe mensen zich redden in de samenleving. Mensen die vastlopen willen we helpen. 

GL  Doen jullie ook iets met het onderzoek 
dat gedaan is onder de Nederlandse 
jongeren op het gebied van 
leesvaardigheden (laaggeletterdheid). 
Doen jullie daar iets mee? 

Dat ligt hoofdzakelijk bij het onderwijs. Wij zitten met op de doelgroep vve, daar 
investeren we in. Ook met het doel om de ouders te bereiken.  Belangrijk is dat 
jongeren niet laaggeletterd van school komt. Na school moet dit ook onderhouden 
worden, daar hameren we altijd op. 

GL  Kan er ook iets aan de leesbaarheid van 
de website gedaan worden 
(laaggeletterdheid).? 

Hier zijn we al mee bezig in de voorbereidende fase en staat in onze planning. De 
beschikkingen die mensen bijvoorbeeld krijgen zijn ook erg ingewikkeld en vaak ook 
veel tekst. Daar is ook veel in te verbeteren.  

GL  De doelstelling omtrent het verkleinen 
van psychische problemen met 
bijvoorbeeld angststoornissen of 
depressies, vind ik nogal wat. Welke 
middelen hebben we om daar wat aan te 
doen?

Dit is een lastig punt, in onze kadernota hebben we het ook over het begrip 
veerkracht, wat houdt dit in en wat kunnen we eraan doen? Het schijnt dat we tijdens 
de beginperiode (voordat je geboren bent) al veel kunnen doen en daarnaast is vooral 
de omgeving waar je in opgroeit belangrijk. Bijzonder interessant om daarnaar te 
kijken. Het zou goed zijn om vooraf al veel te betekenen voor de mensen en niet pas 
achteraf als het al te laat is.  

HL  De huurkosten van de voedselbank 
nemen enorm toe. Waarom is de keuze 
voor dit pand gemaakt en zijn er ook 
andere opties te bedenken? Zoals 
leegstaande kantoren e.d.

Er wordt gekeken naar andere opties. Dit is een tijdelijke situatie en er worden 
gesprekken gevoerd over andere opties. Vrij kort van tevoren is meegedeeld dat de 
huur omhoog ging en toen heeft de gemeente voor een jaar akkoord gegeven.
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HL  Hoe bereiken laaggeletterde mensen de 
gemeente? Hoe zijn jullie momenteel 
bezig met laaggeletterdheid, welke acties 
worden er ondernomen? 

In het uitvoeringsplan staat dit uitgebreid uitgewerkt. Voor nu in het kort: We hebben 
sinds een aantal jaren een aanjager voor laagdrempeligheid en die is met name bezig 
om organisaties te benaderen waar veel laaggeletterde mensen komen (Barones, 
caleidoscoop). Via die weg kan dan gemeld worden welke mensen problematiek 
ondervinden en geholpen kunnen worden. We merken dat met name mensen zich 
melden die moeite hebben met het digitale vlak. De aanjager benadert mensen en 
geeft trainingen en zorgt dat mensen geholpen worden. ZO laagdrempelig mogelijk.

PvdA 25 In de tabel zorg & welzijn staat een 
groot aantal onderwerpen waaraan 
gewerkt gaat worden komende tijd. Hoe 
kunnen we als raad de vorderingen op 
deze onderwerpen zien? Bijvoorbeeld 
dat het aantal laaggeletterden minder 
word

Laaggeletterdheid is weergegeven in percentages. Het is moeilijk aan te geven 
hoeveel laaggeletterden we geholpen hebben. Je kunt wel aantallen geven van 
mensen die naar het digitaalhuis gegaan zijn (afgelopen jaar meer dan 100) Daar kun 
je cijfers uithalen. Een heleboel is niet te zien. We vinden het belangrijk om dit in 
participatietrajecten mee te nemen. Verschillende pilots gericht op het bereiken van 
de ouders en niet de kinderen zelf. Met goede aantallen komen is erg moeilijk maar je 
kan wel monitoren wat een project doen en hoeveel mensen in het digitaalhuis zitten 
of een educatietraject volgen. 

PvdA 25 Sinds een paar jaar hebben we het IKC 
(kindercentrum) Sporen jullie daar ook 
kinderen op voor wie het goed zou zijn 
om eerder naar school te gaan (VVE)? 

We hebben contact met vve instellingen. De sint jozef school is ook bezig met het 
bereiken van ouders. Zij hebben een subsidie gekregen hiervoor. De aanjager 
laaggeletterdheid sluit daar ook bij aan. 

PvdA 25 Hoe bereiken jullie mensen die 
moeilijker te bereiken zijn, mensen die 
problematiek verbergen?

Je moet dan heel erg de intermediairs bereiken. Achterhalen met welke partijen deze 
mensen wel contact hebben. En deze partijen kunnen mensen dan meenemen naar 
het digitaalhuis bijvoorbeeld. Die mensen gaan zelf niet naar de gemeente.

PvdA 30 Hoeveel TOZO uitkeringen zijn er 
toegekend en hoeveel verlengingen zijn 
er verleend, is dat bekend?

De eerste TOZO-uitkering kon iedereen gebruik van maken. Dat zijn zo’n 1000 
mensen geweest. De TOZO 2 werd strikter en toen werd het 400 totaal. De cijfers 
hebben we wel en zijn op te vragen. 

PvdA 31 Hoeveel mensen maken gebruik van de 
saneringskredieten en wat zijn de 
criteria daarvoor?

We zijn daar net mee begonnen begin dit jaar. We streven ernaar om 100 
saneringskredieten te bieden, daar is financiële ruimte voor. Het gaat als een speer, 
het wordt enorm gewaardeerd. Hiermee worden mensen goed geholpen. Verwachting 
is dat we de 100 makkelijk gaan halen. We hebben ook gekeken naar de mensen die 
hiermee het beste geholpen zijn en die daarnaast ook een stabiele afloscapaciteit 
hebben. Mensen die we snel aan werk kunnen hebben. We hebben ook een 
verantwoordelijkheid naar de schuldeisers. Het helpt vooral de jongere groep mensen. 
We gaan door tot maart en daarna evalueren of we het kunnen uitbreiden. 
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PvdA 31 Het zijn vooral jongeren die dus in 
aanmerking komen voor het 
saneringskrediet, geldt dat ook voor het 
budgetbeheer? 

Nee, dat is een andere categorie. We kijken altijd naar de leerbaarheid van mensen. 
Een grotere groep zijn de alleenstaande oudere mannen. Die helpen we zodat ze 
zeker weten dat ze hun zorgpremie kunnen betalen en geen gedoe krijgen met huur. 
Het geeft rust en dat helpt. 

SP  Waar zien we het geld voor de 
invulling van de kadernota sociaal 
domein terug?

Via uitvoeringsprogramma’s die nu komen. Dat wordt op geld gezet, het geld wordt 
afgewogen als uitvoeringsprogramma er is. Alle nieuwe initiatieven die bij dit 
uitvoeringsprogramma erbij worden gevoegd door de raad, worden op geld gezet. Er 
zit nu niet meer in dan in de begroting staat. Alle extra maatregelen zijn op geld 
gezet.

SP  Bijstand en de gevolgen van corona, 
wat is de stand van zaken?

Het valt tot nu toe mee, er zijn nu 1290 mensen in de bijstand. Vanuit het rijk is er 
ook meer financiering gekomen, dus kosten kunnen gedekt worden. Maar er zitten 90 
mensen meer in de bijstand in verhouding met begin dit jaar.  Er zijn veel aanvragen 
gedaan voor TOZO 1, zo’n 1000. Die worden nu gefinancierd door het rijk. Maar voor 
de toekomst kan het zijn dat er meer mensen in de bijstand komen. Er worden nog 
wel mensen op werk geplaatst. Er komen er meer in de bijstand dan eruit gaan. 
Friesland breed worden acties ondernomen om te voorkomen dat het aantal mensen 
in de bijstand omhoog gaat

SP  Zijn er regelingen voor jongeren in de 
gemeente rondom corona maatregelen 
(geen werk in horeca etc.)?

We zien dat meer jongeren een opleiding doen. In de aanpak werkloosheid wordt dit 
ook meegenomen.

SP  Schuldhulpverlening en eventueel 
gebruiken van het postadres van de 
gemeente, is dat mogelijk?

Er wordt afgestemd met de Barones over het gebruiken van het postadres van de 
gemeente bij bepaalde casus.

VVD  Vluchtelingenwerk - statushouders. 
Wat is de relatie tussen subsidie en het 
aantal statushouders?

De basis is een vast bedrag voor maatschappelijke begeleiding. Er is een vast bedrag 
voor coördinatie en de verklaringen die statushouders doen. Er is een vast deel 
subsidie en statushouders. Er wordt elk jaar opnieuw gekeken. Als er meer 
statushouders zijn, wordt er ook meer ontvangen. Volgend jaar gaat de nieuwe wet 
inburgering in en dan wordt er weer gekeken naar wat Vluchtelingenwerk doet en wat 
de gemeente doet. Vluchtelingenwerk biedt ook inburgeringstrajecten. Het is nu nog 
een vrije markt, nu mogen inburgeraars zelf kiezen. Met de nieuwe wet is 
Vluchtelingenwerk een van de mogelijke aanbieders, er wordt nog gekeken wie dit 
gaat doen. Het aantal statushouders is stabiel. Landelijk wordt een grotere toestroom 
verwacht.
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VVD  Hoe gaat het met het percentage 
laaggeletterdheid in Heerenveen? Moet 
dat bijvoorbeeld geëvalueerd worden?

In het uitvoeringsplan wordt hier uitvoerig op ingegaan. Het aanbod is er, 
bereikbaarheid is de uitdaging. Er wordt ingezet op bereikbaarheid en op 
verwevenheid met ander beleid, zoals invoegen in participatietraject, in VVE, 
ouderbetrokkenheid, bij schuldenaanpak (Barones), Tjongerschans, taalcafé 
bibliotheek, Caparis. Laaggeletterdheid is lastig meetbaar voor wat betreft effect.
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Vragen en antwoorden uit iBabs - Thema Zorg en Welzijn
Fractie ID Onderwerp Blz Vraag Antwoord Pfh
CDA 80 Hulpmiddelen 

WMO
33 Waarom een verhoging 

van structureel 190.000?  
De meerkosten van de 
hulpmiddelen zoals 
geschetst bedragen 
15.300 per jaar.

Als gevolg van het faillissement van onze 
hulpmiddelenleverancier is een nieuwe 
aanbestedingsprocedure doorlopen. De nieuwe overeenkomst 
kent zoals aangegeven een prijsstijging. De jaarlijkse 
meerkosten zijn afgerond 190.000 euro en op de volgende 
wijze berekend: 17 euro meerkosten x 919 hulpmiddelen x 12 
maanden.  Uw berekening geeft de maandelijkse meerkosten 
weer.

J. Zoetendal

CDA 79 Meer uitstroom 
begeleid 
wonen.

30 Meer uitstroom begeleid 
wonen. - Wat wordt er 
precies bedoeld met 
beschermd wonen.  - 
Voor  welke mensen en 
voor welke doelgroep is 
dit beschermd wonen 
bedoeld - Is er juist niet 
meer behoefte aan 
beschermd wonen i.p.v. 
minder?

Beschermd wonen heeft betrekking op inwoners vanaf 18 jaar 
met psychische en/of psychosociale problematiek. De 
ondersteuning van beschermd wonen is gericht op het 
bevorderen van de zelfredzaamheid om weer mee te kunnen 
doen in de maatschappij. In de afgelopen decennium is 
gebleken dat een steeds groter wordende groep van mensen 
moeite heeft ‘zich staande te houden’ in onze maatschappij. 
Een toename van psychosociale problemen en verward 
gedrag bij mensen - in de afgelopen jaren - zijn daarvan 
voorbeelden. Voor deze doelgroep en problematiek is 
tegenwoordig meer passende ondersteuning gewenst. Daarbij 
kan gedacht wordt aan ‘nieuwe vormen’ van ondersteuning 
thuis, in de eigen woonomgeving ipv de bestaande 
intramurale voorzieningen.

J. Zoetendal

CDA 78 Opvoeden en 
opgroeien met 
samenhangend
e preventie

26 5e Bulit van boven - wat 
moet ik mij precies bij de 
intensievere 
samenwerking 
voorstellen? - wat/wie is 
het preventieteam - Wat 
wordt bedoelt met de 
interprofessionele 
samenwerkingen de 
scholen? Hoe ziet dat er 
uit? - Betreft dit alle 
scholen, alleen lagere 
scholen of middelbare 

Het preventieteam is het gebiedsteam bestaande o.a. uit 
jongerenwerk, jeugdgezondheidszorg en opbouwwerk (zie 
verder op deze pagina 26 volgende punt, ook voor antwoord 
op de interprofessionele samenwerking. Er is al sprake van 
samenwerking binnen het preventieteam en tussen het 
preventieteam en het onderwijs. Echter, dit kan versterkt 
worden door vanuit één gezamenlijke pedagogische visie te 
komen tot nog meer samenhang. Dit is één van de 
programmalijnen “Samen aan de Slag!” zoals door het LEJA 
vastgesteld.). De aanpak om te komen tot intensievere 
samenwerking betreft eerst de basisscholen en de buurt de 
Greiden. Dit is een kinderrijke wijk met meerdere scholen 
(van verschillende besturen). Als de aanpak navolging 

J. Zoetendal
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scholen? - Waarom alleen 
op de Greiden? - Is er 
ook de intentie om dit 
met alle scholen te gaan 
doen?

verdient dan zal er zeker gekeken worden naar de 
mogelijkheden

CU 21 Beschermd 
wonen

30 Worden in de 
omgevingsvisie locaties 
voor Beschermd wonen 
opgenomen?

Nee. De Omgevingsvisie bevat alleen de hoofdlijnen van het 
beleid. Er worden dan ook geen specifieke locaties voor 
Beschermd Wonen in opgenomen. Wel wordt, in het kader 
van een veilige en gezonde fysieke leefomgeving, gekeken 
naar draagkracht van wijken en dorpen en of daar iets nodig 
is.  Daarnaast streven we vanuit zorgoogpunt naar het zo 
lang mogelijk zelfstandig blijven thuis wonen van inwoners. 
Indien iemand daarbij belemmeringen ervaart, en het sociale 
netwerk daarbij niet kan helpen, zorgen we voor passende 
ondersteuning.

J. van Veen

CU 23 IJshockeyhal 
Thialf 
Heerenveen BV

14
5

Wat kost het de 
gemeente als de 
ijshockeyhal wordt 
gesloten?

In de huidige situatie kost de ijshockeyhal meer dan hij 
opbrengt. Sluiten van de hal leidt tot een verschraling van het 
ijsaanbod en betekent het einde van  de ijshockeysport in 
Heerenveen.

J. Zoetendal

CU 10 Leegstand 
Kompenije

33 Zijn de kosten voor het 
extern onderzoek 
meegenomen in de 
65.000,- 
leegstandsvergoeding? 
Zo nee, wat zijn de 
kosten voor dit 
onderzoek?

De kosten voor het onderzoek zijn eenmalig € 5000. Deze zijn 
niet meegenomen in de leegstandvergoeding en worden 
gedekt uit bestaande middelen.

J. Zoetendal

CU 25 Overzicht van 
te verstrekken 
subsidie

18
8

Opmerking: mannenkoor 
Credo is opgeheven  
dientengevolge kan het 
subsidie bedrag voor 
Oranjeconcerten van de 
begroting worden 
afgevoerd

In de begroting nemen we alle subsidies op waarvan we 
verwachten dat die voor het opvolgende jaar aangevraagd 
zullen worden. Het mannenkoor Credo heeft dat niet gedaan 
en –zoals nu blijkt- bestaan ze niet meer. We verwerken dit 
dan ook in de begroting.

H. Rinkes

CU 16 Taxipas 28 Kan iemand gebruik 
maken van de voordelen 

Nee, dit is niet mogelijk. De Wmo-taxipas is bedoeld voor 
inwoners die hun eigen vervoer niet meer zelfstandig of met 

J. Zoetendal
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van de taxipas en de pas 
dan zelf betalen?  Omdat 
ze de pas nodig hebben 
en zelf de financiële 
middelen wel hebben.

hulp van familie of het sociale netwerk kunnen organiseren. 
Daar is bijvoorbeeld sprake van als iemand vanwege een 
handicap, beperking of psychische aandoening niet meer kan 
reizen met het openbaar vervoer. Door onze meitinkers kan in 
deze situaties een Wmo-taxipas worden toegekend. Hieraan is 
een kilometerbudget gekoppeld. De gemeente betaalt de 
gereden ritten (binnen het kilometerbudget) en de inwoner de 
betreffende eigen bijdrage.

CU 9 Voedselbank 34 Kan het huurcontract vd 
Voedselbank worden 
opengebroken ivm 
huurstijging en hoge 
energiekosten?

Het nieuwe 2 jarige huurcontract gaat op 1 januari 2021 in en 
kent een opzegtermijn van een jaar.  Dan moet er wel een 
geschikte andere ruimte gevonden zijn.

H. Rinkes

CU 11 WSW Statistiek 32 Wat is de reden dat 
Handicap Ernstig 
procentueel in 
Heerenveen 2x zo hoog is 
als Landelijk?

Voor het hele Noorden geldt van oudsher dat er 
verhoudingsgewijs meer mensen wonen en leven die 
aanspraak moeten maken op de sociale werkvoorzieningen.

H. Rinkes

D66 91 BUIG-Uitkering 31 Op welke manier heeft 
economische groei 
invloed op de hoogte van 
de BUIG-uitkering?

Het macro budget voor de BUIG uitkering wordt bepaald door 
de conjuncturele groei,  realisaties uit voorgaande jaren, 
rijksbeleid en loon-en prijsstelling.

H. Rinkes

D66 95 Indicatie niet-
sporters

38 Hoe kan Heerenveen met 
51% sporters een plaats 
in de subtop hebben, als 
het gemiddelde 51,3% 
is? Scoort Heerenveen 
dan niet juist onder het 
gemiddelde?

Deze informatie komt uit de gezondheidsmonitor van GGD, 
CBS en RIVM uit 2016, een landelijk uitgezette vragenlijst 
met een beperkt aantal lokale reacties. Het gaat om het % 
van de bevolking van 19 jaar en ouder die wekelijks minimaal 
1x per week sport beoefent: Heerenveen scoort in deze 
monitor op basis van deze cijfers onder het landelijk 
gemiddelde van 51,3% In Heerenveen is het aantal sporters 
van 19 jaar en ouder 51%. In 2012 was dit 44,3%. Op basis 
van deze cijfers is er een behoorlijke groei. Zoals gesteld is 
het aantal geënquêteerde inwoners van gemeente 
Heerenveen beperkt, waardoor het beeld vertekend is en op 
basis van deze cijfers net onder het landelijke gemiddelde 
scoort. Wij hebben zelf alle kinderen van 8 tm 12 jaar in beeld 
en zij worden jaarlijks naar hun sportdeelname gevraagd. Dit 

J. Zoetendal
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staat ook benoemd in de begroting: In onze gemeente is 
85,2% van de inwoners van 8 t/m 12 jaar lid van een 
sportvereniging ten opzichte van 79% landelijk (2018).   
Daarnaast zijn eind september 477 1e jaars leerlingen van 
Bornego & Sevenwolden bevraagd naar lidmaatschap van een 
sportvereniging: 80,7% is lid van een sportvereniging. Van de 
92 kinderen die niet lid zijn van een sportvereniging, sport 
68,5% in hun vrije tijd. Van de 1e jaars leerlingen van 
Bornego & Sevenwolden doet 93,9% aan sport in hun vrije 
tijd

D66 92 Jongeren 
stimuleren 
school op te 
pakken

31 Op welke manier worden 
jongeren gestimuleerd 
om weer naar school te 
gaan? En wordt er ook 
naar andere 
mogelijkheden gekeken 
zoals een betaalde 
werkervaringsplek of 
stage?

In de door uw raad vastgestelde Participatieverordening zijn 
vele voorzieningen en instrumenten -waaronder 
leerwerkplekken, stages, vakopleidingen inzetbaar. Ook wordt 
volop samengewerkt in het Friese werkbedrijf om jongeren 
kansrijk te scholen en op te leiden.

H. Rinkes

D66 93 Leegstand 
Kompenije

33 Wat houdt de 
leegstandsvergoeding in? 
Waarom kan deze 
bijvoorbeeld hoger 
worden door COVID?

Huurders en/of potentiële huurders die door COVID-19 
kritischer kijken of ze een ruimte gaan huren of blijven huren 
in de Kompenije. Hierdoor kan meer leegstand ontstaan waar 
de gemeente een leegstandsvergoeding voor moet betalen.

J. Zoetendal

D66 89 LHBTIQ+ & 
Anti-racisme 
beleid

25 Waar kan dit beleid terug 
worden gevonden in de 
begroting?

Op pagina 190 staan hiervoor twee posten opgenomen in de 
begroting (Tumba en LHBTIQ en emancipatiebeleid). Het 
speerpunt is echter niet specifiek omschreven onder het 
thema Zorg en Welzijn. Wel staat op pagina 25 dat ‘iedereen 
mee doet’ in onze gemeente en dat we aandacht hebben voor 
inwoners in kwetsbare situaties. Conform het vastgestelde 
beleidsplan ‘Iedereen doet ertoe!’ zullen we hier uiteraard 
invulling aan geven in 2021.

J. Zoetendal

D66 41 Prestatieafsprak
en 
Caleidoscoop

26 Hoe zien de nieuwe 
prestatieafspraken met 
Caleidoscoop eruit. 
Worden de uitkomsten uit 

Jaarlijks worden de prestatieafspraken met de Caleidoscoop 
opnieuw bekeken. We leggen de prestatieafspraken naast de 
kadernota, beleidsplannen. Caleidoscoop maakt beweging 
naar wijkgericht/gebiedsgerichte aanpak.  Wordt begeleid 

J. Zoetendal
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Rekenkameronderzoek 
ook meegenomen?

door een professioneel extern bureau. Aanleiding: om meer 
integraliteit te realiseren is er voor gekozen om de subsidies 
meer samen toe te voegen. Daardoor kun je meer per gebied 
kijken wat er gebeurt. Jongeren/inwoners worden/zijn hierbij 
betrokken. Het advies vanuit de Rekenkamercommissie had 
vooral betrekking op of datgene wat je afspreekt ook 
bijdraagt aan je beleidsdoelen. In de nieuwe 
prestatieafspraken willen we deze koppeling beter zichtbaar 
maken.

D66 94 Versnippering 
buitensportacco
modaties

33 Waarom wordt een 
versnipperd aanbod als 
problematisch ervaren?

Er wordt niet aangegeven dat een versnipperd aanbod als 
problematisch wordt ervaren, daarvoor moet eerst een 
onderzoek plaatsvinden. Doel is om te onderzoeken of deze 
situatie op langere termijn wenselijk is of dat het nodig is om 
toe te werken naar een efficiënter gebruik van de ruimte. 
Financiën en demografische ontwikkelingen zijn hier 
onderdeel van. Dit is één van de speerpunten (V1, actielijn 
17) uit het sportbeleid 'In Heerenveen beweegt het'.

J. Zoetendal

D66 90 Voorkomen 
roken, 
overgewicht en 
problematisch 
alcoholgebruik

29 Waarom wordt er alleen 
op deze drie thema's 
gefocust? Wordt er 
bijvoorbeeld ook gekeken 
naar problematisch 
drugsgebruik of de 
seksuele gezondheid van 
jongeren?

Dit zijn belangrijke speerpunten vanuit het Nationaal 
preventieakkoord. In het Friese Preventieaanpak worden 
echter alle thema’s meegenomen die van invloed zijn op het 
bevorderen van gezond gedrag (opvoeden, Leefstijl, 
Financiën, Onderwijs, werk en participatie,  
Gezondheidsvaardigheid (geletterdheid), Psychosociale 
gezondheid, Leefomgeving en  Zorg en voorzieningen). De 
vertaling naar het lokale gezondheidsbeleid zal ook breder 
zijn dan alleen de drie thema’s van het Nationaal 
preventieakkoord.

J. Zoetendal

FNP 28 gniisgas 25 Fan it koleezje leit der in 
tasizzing oer oanpak 
gebrûk gniisgas. Hjir fine 
we neat wêrom yn de 
themabegrutting.  Wat is 
de stân fan saken/

Zie ook vraag 42 T.J. van der 
Zwan

FNP 42 Lachgas 
wetgeving

26 Klopt dat we niks meer 
hebben gehoord over 
wetgeving verbod 

Het klopt dat u hierover nog niets nieuws hebt gehoord. Het 
wachten is op het wetsvoorstel lachgasverbod dat inmiddels is 
opgesteld door de ministeries J&Z en VWS. In dit wetsvoorstel 

T.J. van der 
Zwan
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lachgas. Zijn er 
ontwikkelingen?

is voorgesteld lachgas op lijst II van de Opiumwet te plaatsen 
en daarmee recreatief gebruik van lachgas te verbieden c.q. 
verder in te perken. Er wordt naar gestreefd om dit 
lachgasverbod op 1 januari 2021 in te laten gaan.

FNP 30 Leges titel 1,2 
en 3

56 De FNP wol graach mear 
ynformaasje oer de leges 
1,2 en 3.  Hjirfoar wolle 
we  graach in údraai fan 
de grutboekrekkeningen.

Zie bijlage en antwoord vraag 36. H. Rinkes

HL 43 Caleidoscoop 
prestatieafspra
ken

26 Wanneer worden de 
nieuwe 
prestatieafspraken 
Caleidoscoop verwacht?

Prestatieafspraken voor 2021 zijn eind 2020 klaar. J. Zoetendal

HL 44 Caleidoscoop 
prestatieafspra
ken

26 Hoe zien de 
prestatieafspraken eruit?

De nieuwe zijn nu nog in ontwikkeling.   Zie ook vraag 41 
(D66)

J. Zoetendal

HL 45 Casa 
jongerencentru
m

26 Hoe loopt het bij Casa, 
jongerenwerk van 
Caleidoscoop. Wat zijn de 
vooruitzichten, welke 
partijen zijn op dit 
moment nog werkzaam 
binnen het concept Casa?

I.v.m. het Coronavirus is Casa voorlopig gesloten. Dit 
betekent dat de jongerenwerkers meer ambulant op straat te 
zien zijn. Vanuit de vooraankondiging dat de verhuurder het 
huurcontract niet verlengd (pand wordt woningbouwlocatie) 
moet Caleidoscoop op zoek naar een nieuwe locatie.   Hoewel 
niet fysiek vanuit “het concept Casa” vindt er intensieve 
samenwerking plaats met o.a. wijkagenten en VNN maar ook 
met de partners uit de preventieteams. Er wordt momenteel 
oriënterend met de Barones gesproken over een mogelijke 
fysieke samenwerking.   Wat verder opvalt is dat de groep 
jongeren, die Casa regelmatig bezoekt, dit jaar jonger is dan 
voorgaande jaren (nu 14+, voorheen 16+) en dat er een 
intensieve band is  ontstaan met De Compagnie

J. Zoetendal

PvdA 46 Caleidoscoop 
prestatieafspra
ken

26 Wanneer worden de 
nieuwe afspraken met 
Caleidoscoop verwacht?

Prestatieafspraken voor 2021 zijn eind 2020 klaar. J. Zoetendal

PvdA 47 Drugsgebruik 
onder jongeren

26 Waarom is drugsgebruik 
onder jongeren niet 
meegenomen?

Drugsgebruik wordt  als onderdeel meegenomen in het  
Gezondheidsbeleid  (Q1) maar ook in het integrale 
veiligheidsbeleid.  Er vinden echter al op een flink aantal 
onderdelen acties plaats. Het betreft hier onder andere  

J. Zoetendal
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preventieve voorlichting op scholen, het Sportproject voor 
jongeren, afspraken met de horeca en de intensieve 
samenwerking tussen politie, jongerenwerk, VNN en 
gemeente.

PvdA 85 Indicatoren 36 Om hoeveel voortijdige 
schoolverlaters zonder 
startkwalificatie gaat dit 
in absolute zin?  Wat 
wordt eraan gedaan om 
schoolverzuim tegen te 
gaan? En is er sprake van 
een dalende trend in het 
schoolverzuimpercentage
?

Dit gaat om 85 voortijdig schoolverlaters. Acties die 
ondernomen worden: preventie en uitvoering leerplichtwet, 
begeleiding van jongeren door het RMC. Momenteel worden 
nieuwe- en vervolgpilots voorbereid in het vo en mbo voor de 
volgende programmaperiode (2021-2024) vsv. Er is nog geen 
sprake van een algemeen dalende trend. Wel zijn er 
verschillen per sector. Ook betere signalering en registratie 
zijn van invloed op de cijfers. Voor meer informatie zie het 
regionale jaarverslag Verzuim en Voortijdig Schoolverlaten 
2018-2019 dat u in juni heeft ontvangen.

J. Zoetendal

PvdA 84 Samen op weg 
naar duurzaam 
en passend 
werk

30 Hoeveel 
uitkeringsdossiers P-wet 
zijn er in 2020 in 
vergelijking me 2019?  
Hoe groot is de afstand 
tot de arbeidsmarkt van 
de 
uitkeringsgerechtigden? 
Verandert dit beeld door 
de Corona-crisis? Hoeveel 
jongeren zitten in het 
bestand en is hierin 
invloed van de 
Coronacrisis te merken?  
Hoeveel TOZO-
uitkeringen en leningen 
zijn toegekend?

Er zijn momenteel 1.290 uitkeringsdossiers. Eind vorig jaar 
waren dat er 80 minder. Gemiddeld genomen kan  2/3 van 
onze mensen in een uitkering niet meteen aan het werk. Er 
hebben 130 jongeren een bijstandsuitkering.   Er zijn voor 
Tozo 1 in totaal 870 uitkeringen verstrekt en 130 kredieten. 
Tozo 2 staat momenteel op 197 uitkeringen en 16 kredieten.

H. Rinkes

SP 48 Roken, 
overgewicht en 
alcohol

29 Wat moet het resultaat 
zijn van minder rokers, 
minder overgewicht, 
minder alcohol?

Een ongezonde leefstijl (roken, ongezonde voeding, 
onvoldoende bewegen en alcoholgebruik) is de afgelopen 
jaren uitgegroeid tot de grootste veroorzaker van ziekte in 
Nederland (de ‘leefstijlepidemie’), met 35.000 doden en 
negen miljard euro aan zorguitgaven per jaar. Alcohol kost de 

J. Zoetendal
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Nederlandse maatschappij zo’n 2,3 – 4,2 miljard euro per 
jaar, na correctie van de baten van alcoholaccijnsinkomsten, 
maar zonder rekening te houden met kwaliteit van leven en 
voortijdige sterfte. Maatregelen die alcoholconsumptie 
verminderen hebben forse netto besparingen voor de 
Nederlands samenleving.  We willen inzetten op preventie 
voor risicogroepen met daarbij een interventiegerichte 
aanpak, op het snijvlak van medisch en sociaal domein. De 
concrete ambities voor de gemeente Heerenveen worden 
onderdeel van het  gezondheidsbeleid, dat begin 2021 aan u 
wordt voorgelegd

VVD 55 Financiën 
thema - post 
jeugd

35 In de post jeugd zit in 
2020 een lager bedrag 
t.o.v. de rekening en de 
jaren vanaf 2021, graag 
uitleg?

Dat komt omdat we in de Perspectiefnota 2020 de bedragen 
voor jeugdzorg per 2021 opgehoogd hebben in ons streven 
meer reëel te begroten binnen het sociaal domein. In 2020 
zijn de oorspronkelijke ramingen nog verwerkt. Met de 
gemeenteraad is afgesproken dat voor eventuele tekorten in 
2020 het weerstandsvermogen mag worden aangesproken 
(een incidentele dekking).

J. Zoetendal

VVD 56 Post 
minimabeleid

35 In de post minimabeleid 
zit een forse stijging van 
2,8 miljoen naar 5,8 
miljoen naar ongeveer 
5,3 miljoen in 2021 graag 
een verklaring van deze 
fluctuaties.

De fluctuaties zijn volledig toe te schrijven aan de 
doorbelasting kostenplaatsen en heeft geen financieel effect 
(begroting is realisatie). Volgens de BBV moeten de personele 
kosten worden toegerekend aan de taken waarop men 
werkzaamheden verricht. De berekening van doorbelasting 
kostenplaatsen is in 2020 gewijzigd. Omdat er onder het 
taakveld inkomensregelingen meerdere producten hangen 
(bijstand en minima), vindt er een verschuiving plaats. De 
volledige lasten zijn terecht gekomen op minima. De lasten 
voor 2022 en verder zijn weer lager, doordat de gemiddelde 
kostprijs die gebruikt is voor de doorbelasting omlaag is 
gegaan.

H. Rinkes


